
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Szewińskiego 

na 75. posiedzeniu Senatu 

w dniu 21 maja 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Joanny Kluzik-Rostkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 

Pragnę zwrócić się do Pani Minister, w związku z szeregiem postulatów kierowanych przez środowisko 

gospodarcze, w sprawie podnoszenia jakości kształcenia w szkołach zawodowych oraz wprowadzenia zmian 

mających na celu zwiększenie wymiaru czasu przeznaczonego na kształcenie zawodowe. 

Na przełomie ostatnich lat szkolnictwo zawodowe mocno straciło na znaczeniu. Popularność szkół zawo-

dowych wśród uczniów dramatycznie spadła. Uczniom do nich uczęszczającym przekazuje się głównie wie-

dzę teoretyczną, praktyczna schodzi na drugi plan, a przecież szkolnictwo zawodowe jest istotnym elemen-

tem kształcenia kadr dla gospodarki. Praktyka to najskuteczniejsza forma nauki, bezpośredni przekaz wiedzy 

i umiejętności. Oczywistymi pozytywami kształcenia zawodowego jest zdobywanie wiedzy w drodze prak-

tycznych doświadczeń, zapoznawanie z rzeczywistymi warunkami pracy, zdobywanie zawodu wśród do-

świadczonych pracowników, poznawanie technologii, urządzeń i materiałów. Szkoła zawodowa to szkoła 

konkretnego, świadomego wyboru, która przygotowuje absolwentów do wejścia na rynek pracy; to szkoła 

przez kilkanaście ostatnich lat niedoceniana, choć w rzeczywistości dająca konkretne kwalifikacje i kompe-

tencje, co jest bardzo ważnym elementem jakości wyrobu i usługi. 

Z uwagi na ważny interes społeczny, a z takim według mnie mamy do czynienia, proszę o przeanalizowa-

nie sytuacji i zastosowanie rozwiązań systemowych zmierzających do zwiększenia wymiaru czasu przezna-

czonego na kształcenie zawodowe. 

Z poważaniem, 

Andrzej Szewiński 




